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پانزدهمیــن اجــاس کمیســیون مشــترک 
همکاری های اقتصادی جمهوری اسامی ایران و 
جمهوری باروس به منظور توسعه هر چه بیشتر 
همکاری های بازرگانی و اقتصادی دوکشــور در 

مینسک برگزار شد.
به گــزارش از وزارت صنعت، معــدن و تجارت، پانزدهمین 
اجلاس کمیســیون مشــترک همکاریهای اقتصادی بین 
جمهوری اسلامی ایران و جمهوری بلاروس به منظور توسعه 
هر چه بیشتر همکاری های بازرگانی و اقتصادی بین جمهوری 
اسلامی ایران و جمهوری بلاروس در شهر مینسک برگزار شد.
در این اجلاس که ریاست طرف ایرانی در اجلاس کمسیون 
مشترک را سید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
جمهوری اسلامی ایران و ریاست طرف بلاروسی در اجلاس 
کمسیون مشترک را پیوتر پار خومچیک، وزیر صنایع جمهوری 
بلاروس برعهده داشــت موضوعات دارای اولویت به جهت 

توسعه همکاری بازرگانی و اقتصادی دو کشور مشخص شد.
برگزاری منظم اجلاس کمیســیون مشترک همکاریهای 
اقتصادی، افزایش حجم مبادلات دوجانبه مبنی بر اصول منفعت 
متقابل و توســعه اقتصادی همه جانبه و پایدار بین دو کشور، 
گسترش دامنه تجارت متقابل کالاها، افزایش سهم کالاهای 
با فناوری پیشرفته با ارزش افزوده بالا و همچنین فراهم نمودن 
شرایط برابر و شــفاف جهت حضور سازمان های طرف ها در 
مناقصات بین المللی یکدیگر از جمله توافقات صورت گرفته 

در این اجلاس بود.
در پانزدهمین اجلاس کمیســیون مشترک همکاری های 
اقتصادی دو کشور در نتیجه برگزاری این اجلاس به تفاهمات 
در زمینه همکاری تجاری و صنعتی، حوزه کشاورزی و پرورش 
ماهی، حوزه سرمایه گذاری، حوزه زمین شناسی و منابع آبی، 

حوزه حمل و نقل و همکاری های اتاق بازرگانی دست یافتند.
فاطمی امین در اجلاس کمیسیون مشترک اقتصادی با بیان 
اینکه ظرفیت های زیادی بین دو کشور برای سرمایه گذاری 
وجود دارد اظهار داشت: یک دوره زمانی دو ماهه پیشنهاد شده 

است که کارگروه های تخصصی شکل یابد و برنامه تعاملات 
را طراحی شود.

وزیر صمت با اشاره به ظرفیت ایران در حوزه نفت گاز، زیست 

محیطی، فناوری صنایع و معادن خاطرنشــان کرد: بلاروس 
هم در صنایع غذایی میکرو الکترونیک ماشین آلات صنعتی 
ظرفیت های خوبی دارد. باید با ورود شرکت های توانمند تعاملات 

تجاری مناسبی رقم زده شود.
وی با بیان اینکه ما نباید روابط دو کشــور را دو جانبه ببینیم 
تصریح کرد: وقتی منافع دو کشور با هم گره بخورد فرصت های 

چند جانبه ای ایجاد شود. بنابراین در مسیر توسعه تعاملات باید 
یک نقشه راه هم ترسیم شود.

فاطمی امین گفت: یکی از گزینه های تعاملات خوب مطرح 
شده لاستیک هست، از آنجایی که برای خودروهای سواری 
در کشور تولید داریم ولی لاستیک ماشین های سنگین ما حدود 
۷۰ درصد وارداتی است می توانیم و در این زمینه تعاملی داشته 

باشیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه ســفر خود به مینسک 
بــا حضور در جمع تجار و فعالان اقتصادی ایرانی در بلاروس 
تجربه وارتباطات ایرانیان مقیم بلاروس برای رونق تجارت در 
این کشور را حائز اهمیت دانست و خطاب به تجار ایرانی گفت: 
موضوع سرمایه گذاری و تجارت ایرانیان در بلاروس حضور در 
اوراسیا وعضویت ایران در آن از جمله مسائل مهمی است که در 

تعاملات با دولت این کشور بلاروس مورد توجه قرار داده ایم.
وی افزود: مساله توسعه اقتصادی دو کشور و ترانزیت از ایران 
برای بلاروس جز اتفاقات مهمی هست که در حال پیگیری 
است و رایزن اقتصادی ایران به زودی در بلاروس مستقر خواهد 

شد.
فاطمی امین مساله همکاری مشترک شرکت های معدنی ایران 
با شرکت های ماشین آلات سنگین ونیمه سنگین بلاروس برای 
تولیدات مشترک را مورد اشاره قرار داد بحث نظام رتبه بندی 

محصولات صادراتی را برای برند ملی حائز اهمیت دانست.
وی یادآور شــد: مباحث مالی و ویــزای ایرانیان در بلاروس 

مسائلی است که مورد پیگیری وزارت صمت قرار دارد.
در این نشست فعالان اقتصادی و تجار ایرانی در بلاروس نیز 
سوالات و دغدغه های خود را با وزیر صنعت معدن و تجارت در 

میان گذاشتند و وزیر به سوالات آنها پاسخ داد.
اهم سوالات و دغدغه های تجار ایرانی در این نشست مربوط 
به موضوعاتی چون »ویزای ایرانیــان در بلاروس، نبود پرواز 
مستقیم ایران بلاروس، مسائل پولی و بانکی، گرانی هزینه سفر 
به بلاروس همچنین عدم کار فرهنگی در بلاروس برای معرفی 

ایران در آن کشور« بود.

با حضور وزیر صمت در مینسک؛

اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی ایران و بلاروس برگزار شد 

اخبار کوتاه 

مدیرعامل راه آهن جمهوری اسامی ایران گفت: با تاکید رئیس 
جمهور احداث مسیر ریلی بصره به کربا مورد بررسی میدانی قرار 

خواهد گرفت.
سید میعاد صالحی پنجشنبه ۶ مرداد ماه در حاشیه بازدید از پایانه مرزی شلمچه 
در جمع خبرنگاران بیان کرد: بالغ بر ۳۲ کیلومتر این مسیر فاقد ریل است، که 
مسافران به طور موقت به صورت ترکیبی از تهران تا شلمچه با قطار، و از شلمچه 

با اتوبوس راهی بصره شده و سپس از بصره به کربلای معلا منتقل می شوند.
وی گفت: تسهیل تردد زائرانی که از خطوط ریلی استفاده می کنند در دستور کار 
قرار دارد و در سفر امروز به عراق تلاش می کنیم تا تفاهم لازم برای تسهیل از 

سوی طرف عراقی نیز اعمال شود.معوان وزیر راه افزود: با راه اندازی خط ترکیبی 
زائران عراقی هم می توانند از طریق راه آهن به قم و مشهد متصل شوند و با این 

اقدام علاوه بر جابجایی مسافر امکان انتقال بار به عراق نیز فراهم خواهد شد.
صالحی گفت: بر اساس مصوبه هیئت دولت پیگیری احداث راه آهن شلمچه 
- بصره به عهده راه آهن جمهوری اسلامی ایران است و این موضوع در دست 
بررسی است.مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران بیان کرد: مسیر ریلی 
شلمچه - بصره نیاز به مین روبی، تملک زمین و احداث پل بر روی رودخانه اروند 
دارد تا خط ریلی به ایستگاه بصره برسد.وی گفت: مطالعات جداگانه ای برای هر 
موضوع انجام شده و موانعی بر سر راه است که در چند ماه گذشته گام به گام 

در حال برطرف ساختن آن هستیم، امیدواریم با کاهش موانع، احداث خط آهن 
شلمچه به بصره در آینده نزدیک آغاز شود.

افزایش ۲ برابری صندلی در ایام اربعین مسیر جنوب
صالحی ادامه داد: در ایام اربعین، ظرفیت صندلی قطارهایی که از مشهد و تهران 
به سمت خرمشهر حرکت می کنند ۲ برابر افزایش خواهد یافت و با توجه به پیش 
بینی ســفر ۳ تا ۵ میلیون زائر، قطار خرمشهر تا شلمچه به صورت ۲۴ ساعته 
فعالیت خواهد کرد. خاطرنشان می شود مرز بین المللی شلمچه در ۱۵ کیلومتری 
غرب خرمشهر و ۲۰ کیلومتری بصره عراق قرار دارد. مرزهای شلمچه و چذابه 

۲ گذرگاه تردد زائران اربعین حسینی در خوزستان هستند.

قطارتهران-کربلاراهاندازیمیشود
معاونوزیرراه:

مدیرعامل صندوق بازنشستگی فولاد گفت: قصد داریم برای 
بازنشستگانی که حقوق کمتری دریافت می کنند یارانه امور رفاهی 

در نظر بگیریم. 
به گزارش از صندوق بازنشستگی فولاد، »حسین عامریان« در دیدار عمومی با 
بازنشستگان صندوق در سالن اجتماعات شرکت زغالسنگ البرز شرقی شاهرود 
ضمن تشریح اقدامات و دستاوردهای تیم مدیریتی جدید صندوق در حوزه های 
مختلف به موضوع درمان بازنشستگان اشاره کرد و گفت: بازنشستگان ما در سنی 
هستند که نیاز به حمایت های درمانی دارند و موضوع درمان دغدغه آنهاست به 
همین دلیل ســرانه درمان آن دسته از بازنشستگان فولاد که صندوق متکفل 
آن اســت را حدود ۱۰۰ درصد افزایش دادیم که در کشور و در مقایسه با سایر 
صندوق ها بی سابقه اســت.وی افزود: سال گذشته سرانه درمان هر بازنشسته 
صندوق حدود ۲۷۰ هزار تومان بود که در سال جاری این عدد با افزایش حدود 
۱۰۰ درصدی به ۵۰۰ هزار تومان رسیده ضمن اینکه سرانه خدمات پرستاری 

۵۰ درصد و سرانه سمعک را نیز تا دو برابر افزایش دادیم.
عامریان با اشــاره به نظارت و حساسیت ویژه صندوق درباره خدمات درمانی 
بازنشســتگان در قرارداد با شــرکت بیمه گر تصریح کــرد: جهت رفاه حال 
بازنشستگان، فرانشیز درمان که یک موضوع مرسوم در همه بیمه های درمانی 
است را حذف کردیم و برای بیماران صعب العلاج نیز حمایت های ویژه ای را 

در نظر گرفتیم.

وی با اشاره به موضوع رفاهیات نیز گفت: در سالهای گذشته، عمده خواسته 
های بازنشستگان در دو موضوع همسان سازی و درمان بود و رفاهیات موضوع 
فراگیری در مطالبات آنها نبود. ما برای اولین بار در بودجه صندوق ســرفصل 
جداگانه ای برای رفاهیات در نظر گرفتیم.عامریان ادامه داد: البته موضوع رفاهیات 
فقط در سفر خلاصه نمی شود و ابعاد مختلفی دارد که تکریم بازنشستگان از 
این جمله است.همایش هایی هم که برگزار کردیم در راستای تکریم و تجلیل 
از بازنشستگان بوده است.مدیرعامل صندوق بازنشستگی فولاد گفت: هر چند در 
دوره کنونی مبلغ وام و شمار وام گیرندگان را افزایش دادیم اما برای افزایش مجدد 

مبلغ وام و تعداد وام گیرندگان برنامه ریزی کرده ایم.

با امضای دو سند همکاری میان وزارت جهاد کشاورزی ایران و 
وزارت گمرکات چین، دسترسی صادرکنندگان ایرانی به بازارهای 
چین تسهیل شد. پنج شــنبه ۶ مرداد ماه ۱۴۰۱ دو سند مهم 
اقتصادی در زمینه افزایش صادرات محصولات کشاورزی ایران 

به چین امضا شد.
بر اساس این اسناد که ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی کشورمان و یو جیان 
هــوآ وزیر گمرک چین به صورت برخط در همدان و پکن امضا کردند، امکان 
دسترسی تولیدکنندگان و صادرکنندگان مرکبات ایران به بازار ۶۰۰ میلیون دلاری 

این محصولات در چین فراهم می شود.

با امضای سند دوم نیز تولیدکنندگان عسل ایران امکان صدور محصولات خود 
به بازارهای چین را به دست می آورند.سیدجواد ساداتی نژاد که در قالب سی امین 
سفر استانی دولت سیزدهم به همدان رفته است، درباره این اسناد اظهار داشت: 
در راستای سیاست های دولت سیزدهم برای توسعه همکاری های اقتصادی با 
کشورهای منطقه و شرق آسیا تلاش های فراوانی در ماه های اخیر صورت گرفت 
و پس از مذاکرات فشرده، دو سند مهم برای افزایش صادرات جمهوری اسلامی 

ایران به چین به امضا رسید.
وی افزود: سند اول در خصوص الزامات بهداشتی برای صادرات مرکبات تازه 
ایران به چین است که با توجه به تولید ۵ و نیم میلیون تنی مرکبات در ایران، 

اهمیت فراوانی برای تولیدکنندگان کشورمان دارد.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به فراهم شدن امکان دسترسی صادرکنندگان 
مرکبات ایران به بازار ۶۰۰ میلیون دلاری مرکبات چین، ابراز امیدواری کرد این 

اقدام آثار مثبتی برای باغداران کشورمان داشته باشد.
ساداتی نژاد درباره جزئیات سند دوم گفت: سند دوم نیز درباره الزامات بهداشتی 
صادرات عسل به چین است.وی با بیان اینکه سالانه ۱۳۰ هزار تن عسل در ایران 
تولید می شود، تصریح کرد: بازار عسل در چین پر رونق و جذاب است و با امضای 
این سند ما نیز وارد این بازار می شویم. وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: در حال 
حاضر ما حدود ۵۰۰ هزار دلار صادرات محصولات کشاورزی به چین داریم که 

با امضای این دو سند حجم و ارزش صادرات افزایش خواهد یافت.

یارانهرفاهیبهبازنشستگانحداقلبگیر
فولاداعطامیشود

افزایشصادراتمحصولاتکشاورزیایرانبهچین
باامضایدوسندهمکاری

رشد ۳۸ درصدی خرید تضمینی گندم 
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: بنابر آخرین 
آمار میزان خرید تضمینی گندم نســبت به 
مدت مشابه پارسال ۳۸ درصد رشد داشته 

است. 
 آقای عطااله هاشمی گفت: بنابر آخرین آمار ۶ میلیون و 
۲۰۰ هزار تن گندم از کشاورزان خریداری شده که نسبت 
به مدت مشابه سال قبل ۳۸ درصد رشد داشته است.به 
گفته او، تاکنون ۷۰ درصد مطالبات گندمکاران پرداخت و 

بیش از ۲۰ هزار میلیارد تومان از بهای گندم کشاورزان باقی مانده است.
هاشــمی می گوید: با پرداخت به موقع مطالبات گندمکاران پیش بینی می شود که خرید 
تضمینی به حدود ۷ میلیون تن برسد که درصورت تحقق حداقل ۳۰ درصد نسبت به سال قبل 
رشد دارد.رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: برآوردها حاکی از آن است که امسال تولید گندم به 
حدود ۱۰ میلیون تن برسد که ۳ میلیون تن برای مصارف خود معیشتی و بذر خودمصرفی مورد 
استفاده قرار گیرد.بنابر آمار پارسال ۴ میلیون و ۵۲۰ هزار تن گندم  خریداری شده که در صورت 

تحقق پیش بینی ها میزان خرید ۲ میلیون تن از سال قبل بیشتر خواهد بود.
با توجه به برگزاری جلسات کارشناسی قیمت گذاری، نرخ خرید تضمینی تا پایان مرداد اعلام 

می شود و همواره با اعمال حمایت های لازم  باید از ایجاد تورم و تشنج بازار جلوگیری شود.

 تولید برنج 
به بیش از ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن می رسد 

مشاور نظام صنفی کشاورزی گفت: امسال 
بــا افزایش ۲۰ تا ۲۵ درصدی نســبت به 
سال قبل، تولید برنج به بیش از ۲ میلیون و 

۲۰۰ هزار تن می رسد. 
آقای محمد جواد خاکزاد گفت: همه ســاله در پیک 
برداشت، قیمت برنج کاهش پیدا می کند که متاسفانه 
بدلیل وجود واســطه هــا و دلالان این افت قیمت به 
مصرف کننده نمی رسد.به گفته او، قیمت کنونی هر کیلو 

برنج طارم در کارخانه کمتر از ۸۰ هزار تومان و برنج پرمحصول ۵۰ هزار تومان است که حداکثر 
۸۵ تا ۸۷ هزار تومان باید به مصرف کننده در تهران عرضه شود.خاکزاد می گوید: برآوردها حاکی 
از آن است که امسال تولید برنج نسبت به سال قبل ۲۰ تا ۲۵ درصد افزایش داشته باشد.مشاور 
نظام صنفی کشاورزی گفت: با توجه به شرایط تولید و ذخایر برنج در انبارهای کشور پیش بینی 
می شــود که امسال قیمت برنج افزایشی نداشته باشد.معاون امور زراعت وزارت جهاد اذعان 
می کند امسال بیش از ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن برنج در کشور تولید می شود که این  میزان 
۴۰۰ هزار تن بیشتر از پیش بینی هاست. بنابر آمار سال گذشته حدود ۸۰۰ هزار تن کسری برنج 
داشتیم که امسال کمتر از ۵۰۰ هزار تن نیاز به واردات داریم چرا که طبق گفته مهاجر با این 

افزایش تولید بیش از ۷۰ درصد برنج مورد نیاز کشور را از داخل تامین کرد.

ایران بین ۳ کشور اول تولید کننده ماهی قزل آلا در جهان
رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی اتاق تعاون ایران گفت: ایران بین 
سه کشور اول تولید کننده ماهی قزل آلا در جهان قرار دارد و همچنان جزء 

یکی از کم مصرف ترین کشورهای محصولات آبزی در جهان است.
به گزارش بازار، ارسلان قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی اتاق تعاون ایران در 
برنامه رادیو اقتصاد با بیان اینکه: ایران بین سه کشور اول تولید کننده ماهی قزل آلا در جهان قرار 
دارد گفت: همچنان ما جزء کم مصرف ترین کشورهای محصولات آبزی در جهان هستیم.وی 
درباره کاهش آمار مصرف، تقاضای کم برای مصرف آبزیان در کشور افزود: در رابطه با ماهی قزل 
آلا قیمت نهاده هایش افزایش چشمگیری داشته است در برخی مواقع شاهد افزایش ۳۰۰ درصد 
نهاده های قزل آلا بوده ایم. برای مثال قیمت تخم های چشم زده که به بچه ماهی تبدیل شده و در 
مراکز پرورشی قرار می گیرد نسبت به سال گذشته افزایش قابل توجهی داشته است. از طرف دیگر 
هزینه دستمزدها تا ۵۷ درصد و هزینه حمل و نقل نیز تا ۳۵ درصد افزایش پیدا کرده است.قاسمی 
افزود، در مجموع سال گذشته هر کیلو ماهی قزل آلا متوسط حدود ۶۵ هزار تومان بود که امسال 
بیشتر از ۱۰۰ هزار تومان قیمت تمام شده هر کیلو ماهی برای تولید کننده است؛ که با افزایش قیمت 
محصولات آبزی میزان آمار مصرف کاهش قابل توجهی داشته است.وی درباره پرروش میگو در 
کشور نیز اظهار داشت: علی رغم اینکه ادوات صید و صیادی تور نیز برای تولید کننده میگو افزایش 
قیمت پیدا کرده است، اما، چون ۸۵ درصد میگوی پرورشی در کشور صادر می شود برای همین 
شاهد نوسان و مشکلات کمتری در این بخش هستیم.رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی 
اتاق تعاون ایران درباره ارزیابی آماری تولید فرآورده های شیلاتی اظهار داشت: طبق آمار سازمان 
شیلات میزان تولید آبزیان یک میلیون و سیصد هزار تن است که این آمار با توجه به اطلاعات 
صید و صیادی و آبزی پروری حدود یک میلیون تن را نشان میدهد. یعنی حدود ۳۰۰-۳۵۰ هزار 
تن آمار اختلاف دارد.وی همچنین سرانه مصرف آبزیان در کشور را حدود ۶ تا ۶ و نیم و ۷ کیلوگرم 
عنوان کرد و گفت حتی اگر فرض کنیم که تولید ما یک میلیون و سیصد هزار تنی نزدیک سیصد 
هزار تنش ماهیان غیرماکول است و نزدیک سی درصد این افت حاصل ازتمیز کردن ماهی و میگو 
می رسد و نهایتا به ۶-۷ کیلو خیلی خوش بینانه می رسیم در بعضی از مناطق این عدد پایین تر و در 
بعضی از مناطق مانند مناطق ساحلی تا ۱۵-۲۰ کیلوگرم هم می رسد به دلیل نوع فرهنگ و نوع 

استفاده ای که از ماهی می شود که در دسترس بودن و کیفیت و تازه بودن تاثیرگذار است.

اینفوگراف

توقف صادرات تخم مرغ، ماندن برنج های وارداتی زیر 
باران در گمرک زاهدان و پیش بینی خرید هفت میلیون 
تن گندم از کشاورزان از جمله مهم ترین اخبار حوزه 

کشاورزی در هفته جاری بود.
توقف صادرات تخم مرغ، ماندن برنج هــای وارداتی زیر باران در 
گمرک زاهدان و پیش بینی خرید هفت میلیون تن گندم از کشاورزان 

از جمله مهم ترین اخبار حوزه کشاورزی در هفته جاری بود.
در همین زمینه، سالار ساکت، عضو هیأت ناظر انجمن وارد کنندگان 
برنج ایران در گفتگو با خبرنگار مهر درباره زیر باران ماندن برنج های 
وارداتی در گمرک زاهدان اظهارداشت: متأسفانه این مسألهصحت دارد 

و بارها در حال نابودی است.
وی اضافه کرد: عدم مدیریت در گمرک زاهدان علیرغم هشدارهای 
جدی و قبلی هواشناسی و ستاد بحران منجر به نابودی ده ها میلیارد 

تومان سرمایه تجار در این بخش شده است.
ســاکت تصریح کرد: این همه هزینه انبارداری از تجار می گیرند 
و چنیــن خدماتی را به آنان ارائه می کنند، نکته جالب اینجاســت 
زمزمه هایی وجود دارد که چون این برنج ها در محوطه گمرک انبار 
شده امکان استفاده از بیمه گمرک وجود ندارد که امیدواریم این مسأله 

صحت نداشته باشد.

وی با انتقاد شدید از عملکرد مسئولان مربوطه، افزود: در بحران مواد 
غذایی موجود در جهان، تجار با مشقت فراوان محموله وارد می کنند و 

به این راحتی و با سهل انگاری عده ای نابود می شود.
این فعال صنفی درباره حجــم این محموله ها گفت: فعلًا حجم 
محموله های آســیب دیده به دلیل وضعیت نامناسب محوطه قابل 

برآورد نیست باید باران قطع شود تا بتوانیم آن را محاسبه کنیم.
وی درباره اینکه آیا این محموله ها اخیراً وارد شده یا مربوط به گذشته 
بوده است، توضیح داد: قابل برآورد نیست، برخی تجار محموله هایی 
دارند که دو ماه قبل وارد شده و برخی نیز بار جدید دارند که در جریان 
ترخیص بوده بنابراین به طور قطعی تعیین مدت زمان رسوب برای 

بنده امکان پذیر نیست و نمی توان به صورت قطعی اظهار نظر کرد.
ســاکت اضافه کرد: با اینحال متأسفانه روند تشریفات گمرکی در 
زاهدان بسیار کند بوده و باعث ماندگاری زیاد محموله ها در این گمرک 
شده است. همچنین ناصر نبی پور، رئیس هیأت مدیره اتحادیه مرغ 
تخمگذار تهران در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به افت قیمت تخم 
مرغ گفت: میانگین قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ درب مرغداری به 
۳۲ هزار تومان رسیده و نسبت به هفته گذشته حدود ۵ هزار تومان 

ارزان شده است.
وی با اشاره به مازاد تولید و کاهش قدرت خرید مردم توضیح داد: 

وقتی که قیمت یک شانه تخم مرغ درب مرغداری حدود ۷۰ هزار 
تومان اســت، در مغازه ها نرخ آن به حــدود ۹۰ تا ۱۰۰ هزار تومان 
می رســد که با توجه به این مساله، قدرت خرید مردم کاهش یافته 

و بسیاری توان خرید تخم مرغ را مانند گذشته ندارند.
این فعال صنفی درباره اینکه میزان مصرف تخم مرغ نسبت به سال 
گذشته چقدر کاهش یافته است؟، گفت: هنوز برآوردی در این زمینه 
نداریم اما وضعیت بازار گویای این مساله است که مصرف تخم مرغ 
کاهش یافته ضمن اینکه صادرات این محصول در یکماه اخیر متوقف 

شده است.
نبی پور دلیل این مســاله را قیمت بالای تولید عنوان کرد و افزود: 

وقتی قیمت تخم مرغ در مرز بالای ۳۰ هزار تومان باشد، صادرات 
آن صرفه اقتصادی ندارد، پیش از این برخی تولیدکنندگان به دلیل 
تولید مازاد، حاضر بودند حتی با زیان نیز صادرات را انجام دهند چرا که 

محصول روی دست آنان مانده بود.
و حجت الاسلام و المسلمین احمد آزادی خواه، سخنگوی کمیسیون 
کشــاورزی با اعلام اینکه تا الان بیش از ۵ میلیون و ۸۰۰ هزار تن 
گندم از کشاورزان خرید کرده ایم، افزود: تقریباً ۴۷ هزار میلیارد تومان 
از پول گندمکاران پرداخت شده است و حدود ۱۹ هزار میلیارد تومان 

آن باقی مانده است.
وی با اشاره به اینکه از ابتدای امسال تا الان، دولت برابر با ۳ سال 
گذشــته پول گندم به کشاورزان پرداخت کرده است، چرا که قیمت 
خرید تضمینی گندم در سال جاری نسبت به سال گذشته به یک باره 
بیش از ۲ برابر شــد، اظهار کرد: فکر می کنــم در کمتر از یک ماه 

مطالبات گندمکاران کاملًا تسویه شود.
نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی با تأکید بر اینکه در 
حوزه گندم خریدهای بیشتری نیز خواهیم داشت و پیش بینی ما این 
است که امسال خرید تضمینی گندم به ۷ میلیون تن برسد، خاطرنشان 
کرد: گندمکاران کشور امسال واقعاً شق القمر کرده اند و از این بابت از 

همه کشاورزان کشور ممنون و سپاسگزاریم.

رئیس ســازمان فنی و حرفه ای کشور گفت: مهارت 
آموزی در دولت ســیزدهم مورد تاکید ویژه ریاســت 
جمهوری است و بر همین اساس در سفرهای استانی 
اختصاص بیش از ۲۰ هزار میلیــارد ریال اعتبار برای 
تکمیل و تجهیز مراکز آموزش فنی و حرفه ای به تصویب 

رسیده است. 
»غلامحسین حسینی نیا« در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه 
)هفتم مرداد ماه( تهران، ضمن تسلیت فرارسیدن ایام سوگواری سالار 
شهیدان امام حسین )ع( اعلام کرد: هفته ای که گذشت، هفته ملی 
مهارت و روز گذشــته هم روز ملی کارآفرینی و آموزش های فنی و 

حرفه ای بود.
معــاون وزیر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی اظهار داشــت: این 
نامگذاری های فرصت مناسبی است که همکاران در سراسر کشور 
با گرامیداشت این هفته و پرداختن به اهمیت موضوع مهارت آموزی 
برای جوانان و خانواده ها به ترویج موضوع مهارت آموزی و تبدیل آن 

به معارف عمومی اهتمام داشته باشند.
وی خاطرنشــان کرد: امروز اهمیت مهارت آموزی و آموزش فن و 
حرفه ای که منجر به ایجاد مهارت های لازم جهت اشتغال پذیری 
جوانان و همه افراد جویای کار می شــود، بر کسی پوشیده نیست. 
مهارت آموزی هنر تبدیل علم نافع به عمل صالح اســت؛ رســول 
اکرم )ص( نیز هر روز این دعا را داشــتند که خدایا پناه می برم بر تو 

از علمی که سودی نبخشد.رئیس سازمان فنی و حرفه ای کشور ادامه 
داد: هر علمی که به عمل درآید و به دست عالمان عامل زمینه رفاه، 
خوشبختی و سعادت دنیا و آخرت مردم را فراهم کند، در مسیر علم 

نافع قرار می گیرد.
وی گفت: در سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور به عنوان خادمان 
مــردم و جوانان این افتخار را داریم که علم را به عمل درآوریم و به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب، باید پنجه های کارآمد را تربیت کنیم که 
امروز بیش از هر زمان دیگری برای سازندگی و آبادانی کشور مورد 

نیاز است.
حسینی نیا تاکید کرد: این دستور الهی است که در سوره مبارک هود 
آیه شریفه ۶۱ نیز آمده است؛ خداوند شما را از زمین آفریده است و آن 
را مستعمره قرار داده و خواسته است تا با سعی و عمل آن را آباد کنید.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: بی تردید تلاش 
همه افرادی که برای مهیاسازی جوانان با ارائه آموزش های مهارتی به 
صورت ایثارگرایانه در حال تلاش هستند، یک عبادت و کاری مقدس 
است. وی خاطرنشان کرد: چه سعادتی برای ما بالاتر از اینکه کاری 
کنیم تا جوانان نه تنها مورد غضب خداوند نباشند؛ بلکه مورد محبت 
پرودگار قرار بگیرند و خوش به سعادت جامعه ای که جوانان آن مورد 

محبت ذات الهی باشند.
حسینی نیا اظهار داشت: بنده خدا می تواند معاش و زندگی شایسته ای 
را که متضمن آخرت و عاقبت به خیری باشد، برای خود و خانواده خود 
مهیا کند، به همین خاطر است که همه انبیای الهی به هنر و مهارتی 

آراسته و حرفه ای را پیشه کرده بودند.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: ما در سازمان آموزش 
فنــی و حرفه ای مفتخریم که خدمتگزار مردم و جوانان برای ایجاد 

شرایط اشتغال پذیری و توانمندسازی مهارتی باشیم.
وی خاطرنشان کرد: حضرت امام تاکید داشتند که دانش های فنی 
مورد نیاز جوامع اســلامی را باید فراگرفت و همچنین رهبر معظم 
انقلاب بارها، موضوع و اهمیت مهــارت آموزی را مورد تاکید قرار 
داده اند. رهبر معظم انقلاب نیز در بخشی از سخنان خود فرموده اند 

که کشور به موازات نیاز به علم، به پنجه های کارآمد هم نیاز دارد.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: همچنین رهبر 
معظم انقلاب در بخش دیگری از سخنان خود فرموده اند که تبلیغ 

کنید تا مردم بدانند فنی و حرفه ای به چه معناست تا جوانان و نوجوانی 
که به دنبال ورود به فنی و حرفه ای هستند، احساس حقارت نکنند و 

بدانند در حال ورود به محیط علم و عمل قرار دارند.
وی توســعه مهارت ها را وظیفه مسوولان دولتی دانست و گفت: 
هنرســتان های فنی و حرفه ای و مراکز آموزش فنی و حرفه ای 
باید توسعه پیدا کنند. خوشبختانه در طول سال های پس از انقلاب 
اسلامی با تاکیدات رهبر معظم انقلاب زیرساخت های بی نظیری در 

سراسر کشور برای توسعه آموزش فنی و حرفه ای ایجاد شده است.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در سازمان فنی 
و حرفه ای بیش از ۶۴۰ مرکز آموزشی و پنج هزار و ۴۰۰ کارگاه برای 
مهارت آموزی جوانان تجهیز کردیم که به صورت رایگان اقدام به 
آموزش مهارت آموزی به جوانان می کنند. همچنین بیش از ۱۲ هزار 
آموزشــگاه آزاد هم در کشور وجود دارد که نقش موثری در توسعه 

مهارت های آموزشی دارند.
حسینی نیا اظهار داشت: در دولت سیزدهم مهارت آموزی مورد تاکید 
ویژه ریاست جمهوری است و رییس جمهور معتقد است که پیشرفت 
کشور در پرتو توسعه آموزش و پروش و مهارت آموزی است؛ بر همین 
اساس در سفرهای پربرکتی که هیات دولت و رییس جمهور به سایر 
استان ها داشتند، شاهد تصویب بیش از ۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار 
برای تکمیل و تجهیز مراکز آموزش فنی و حرفه ای هستیم که این 

موضوع نویدبخش روزهای روشن در این زمینه است. 
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